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Har før i tiden  

 
  
Referat fra møde i Vejby Lokalråd 
mandag den 11. marts 2024 kl. 19.00 i 
blok U på skolen i Vejby 
  
1.Godkendelse af referat fra sidste møde. 

 
2.Meddelelser og nyt fra lokalområdet. 
 
3. PR-aktiviteter: Næste nummer af Vejby 
Nyt uddeles 23.-24. marts. 
 
4. Løbende aktiviteter: Er der nyt vedr. 
biodiversitet/grøn kirke? 
 
5. Nye rådssager: Ansøgninger til Vejby 
Oktoberfest: Biodiversitetsgruppen søger 
4.500 kr. til dækning af udgift vedr. 
klargøring af jordstykke og såning af 
blomster  på "Præstens Mark" langs 
Stationsvej ca. 10 x 3 m. Steen og Niels 
Jørgen har udarbejdet et forslag til 
genskabelse af sandgraven som rekreativt 
område - forslaget udsendes til alle 
medlemmer af lokalrådet og drøftes på 
mødet  
 
6. Permanente aktiviteter: 
Generalforsamling i Vejby Lokalråd 
mandag den 29. april 2024, kl. 19.00 i 
Vejby Forsamlingshus. Inden 
generalforsamlingen kommer 
byrådsmedlem Bo Jul Nielsen og 
orienterer om sit arbejde som formand for 
planudvalget. Planlægning, valg af 
medlemmer, opsætning af plakater. Intet 
nyt fra Elleville eller Simon Verbik. 
 
7. Nyt fra foreningerne (7.1 - 7.8). 
7.1. Vejby Borger og Grundejerforening. 

 

Deltagere: Erik, Michael, Bent, Nanna, 

Vibeke, Bill, Henrik, Lars, Mie, Werner, Lis, 

Niels Jørgen og Bente. 

 

Ad.1. 

Godkendt. 

 

Ad.2. 

Vedr. Boliger i Vejby: Niels Jørgen oplyser, 

der har været møde i gruppen. En af de 

landmænd der ejer jord på området ud mod 

Møngevej og Farvergårdsvej deltog, men han 

ønskede at fortsætte med at drive landbrug og 

var ikke interesseret i at sælge jorden, og han 

havde talt med nogle af naboerne, der heller 

ikke ønskede at sælge. Der imod var der nogle 

jordejere længere ude ad Farvergårdsvej, der 

var interesseret; men Niels Jørgen mener, at 

kommunen ikke vil udlægge det til byzone, da 

det bliver for langt fra Vejby. Niels Jørgen har 

bedt om, at der igen bliver taget kontakt til 

ejeren af jorden bag Netto langs Rågelejevej, 

der tidligere har sagt, at han ikke vil sælge. 

Der er et firma, der evt. er interesseret i at 

bygge på det pågældende område, og det er jo 

udlagt til byzone. 

 

Ad.3. 

Se dagsorden. Michael kan oplyse, at der 

kommer noget om trafik og jernbanen i næste 

nummer af Vejby Nyt. 

 

Ad.4. 

Vedr. biodiversitet og grøn kirke. Henrik 

fortæller at der er 2 temaer, når det skal være 

en grøn kirke og mange regler med hensyn til 

brug af miljørigtige produkter til rengøring 

m.m.. Der er nu nedsat en arbejdsgruppe, der 

består af Louise Køster, Jette Hansen, de to 

gravere, Jane og Kristina, og Henrik. De ser på 

beplantningen på ”Præstens Mark”. Her har de 

kunne se, at bedet med sommerblomsterne var 

meget smukt i sommer, men når blomsterne er 

afblomstret, er det ikke længere pænt, når 

bedet ligger brak. Det vil derfor ikke være 

pænt at se på meget af året. Gruppen vil derfor 

gerne fjerne bøge buskene, der står ud mod 



Referat                                                              Side 2 

Vedr: Vejby Lokalråd  
7.2.Grundejerforeningen Melhøj Park. 
7.3. Grundejerforeningen Kælderbjerg og 
Saxenkol. 
7.4. VIF. 
7.5. Forsamlingshuset. 
7.6. Menighedsrådet. 
7.7. Skolen. 
7.8. Trongårdsklubben. 
 
8. Kontakt til lokalforeningsrådet og de 
andre lokalråd. 
 
9. Kontakt til kommunen. 
 
10. Kontakt til Hovedstadsregionen. 
 
11. Danske landsbyer: Lis har udsendt 
div. nyhedsbreve. 
 
12. Div. meddelelser - herunder LAG og 
FLAG. 
 
13. Intern administration og økonomi - Lis 
orienterer om regnskabet for 2023 og 
Michael om Vejby Nyt. 
 
14. Næste møde: Forslag: Mandag den 
27. maj. 
 
15. Eventuelt. 
  
. 
  
 
 
 
 
 
 

 

Stationsvej og i stedet plante buske med 

blomster, så det ser pænt ud ud mod 

Stationsvej hele året. Området ved siden af  

bedet med sommerblomster kunne så udvides, 

så der kom blomster i det område, der ligger 

brak nu. Erik og Nanna gør opmærksom på, at 

det vil blive dyrere end det, der først var tale 

om. Nanna mener, at måske skulle vi først se, 

hvor mange blomster der kommer igen i år i 

det bed, der allerede er anlagt. Erik mener, at 

da vi har fået penge fra ”Oktoberfesten” til 

forskønnelse af Vejby, så er det ikke nemt, at 

ændre det forslag, der er sendt ind i 

ansøgningen til dem. Werner siger, at blomster 

bedet er ikke kønt, som det ser ud nu. Vibeke 

gør opmærksom på, at man bare kan slå 

området, når blomsterne er væk, så vil det bare 

være grønt. Erik vil gerne have, at 

arbejdsgruppen mødes snarest. 

 

Ad.5. 

Se dagsorden. – Til forskønnelse af Vejby, så 

har Lokalrådet modtaget 4.000 kr. til det nye 

stykke med blomster på Præstens Mark fra 

”Oktoberfesten”, og Steen og Niels Jørgen 

(Steen er Niels Jørgens bror) har fået 8.000 kr. 

til deres projekt vedr. Sandgraven. Niels 

Jørgen uddyber, hvilke tanker Steen og Niels 

Jørgen har gjort sig om projektet. Området har 

før i tiden været en dejlig legeplads for byens 

børn med gynger m.m. Om vinteren var det 

alle tiders at køre på kælk fra de høje skrænter 

omkring Sandgraven. Nu ligger der væltede 

træer og haveaffald. Området bør gøres mere 

tilgængeligt, og stierne på området bør 

genetableres. Det bør også være et sted, hvor 

børn kan komme og lege, og hvor der tages 

hensyn til biodiversiteten på stedet. Skolen 

kan evt. inddrages, så eleverne kan studere 

fugle og insekter m.m. der. Arealet tilhører 

kommunen, så de skal give grønt lys for at 

projektet kan gå i gang. Niels Jørgen og Steen 

er privat personer, og de kan ikke stå for, at 

projektet bliver udført, men de ser gerne at 

Lokalrådet bliver tovholdere på det. Man kan 

f.eks. søge fonde om yderlige midler til 

projektet. Niels Jørgen har talt med en gartner 

Jan, og han skønner, der vil være arbejde til 2 
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mand i en uge. Lars har talt med naboerne, og 

de er nervøse for, at stedet kan udvikle sig til 

et område, hvor unge mennesker samles og 

holder fest til langt ud på natten, da der i Steen 

og Niels Jørgens oplæg også foreslås, at der 

skal være borde og bænke og en bålplads. Lars 

kan også oplyse, at kommunens planer for 

området ligger inde på nettet, de er lavet i 

1997. Her fremgår det, at der ikke skulle gøres 

noget særligt, udover at fælde nogle træer, 

naboerne skulle også vedligeholde det, og 

Brian skulle køre noget af affaldet væk en 

gang om året. Sandgraven omtales igen i 2017 

på kommunen s hjemmeside under Vejby. 

Hvis skolebørnene gerne vil se biodiversitet, 

så er der både et rigt fugleliv, insekter, snoge 

og ræve. Nanna vil gerne vide noget mere om 

adgangsforholdene. Niels Jørgen gør 

opmærksom på, at det har aldrig været Steen 

og hans mening, at det skulle være en fest 

plads. Hvis kommunen allerede har en plan for 

området, så er det muligvis svært at ændre på 

denne, mener Niels Jørgen. Erik vil gerne have 

nedsat en arbejdsgruppe bestående af Niels 

Jørgen, Steen, Lars og nogle naboer. Lars siger 

ja til at være med. Niels Jørgen vil gerne tale 

med Steen først, da det ikke er sikkert, de er 

interesseret i at gå videre med projektet p.gr. 

af naboernes betænkeligheder, og hvis det 

viser sig, at kommunen heller ikke er 

interesseret, og så vil de aflevere de 8.000 kr. 

tilbage til ”Oktoberfesten”. – Efterfølgende 

har Niels Jørgen oplyst, at Steen og Niels 

Jørgen nu er i dialog med kommunen, der har 

meldt positivt tilbage, og Steen og Niels 

Jørgen venter på en dato for et møde med 

kommunen efter påske. 

 

Ad.6. 

Vedr. generalforsamlingen: Se dagsorden. – 

Lis og Michael, Lars og Mie er på valg. Lis 

ønsker ikke at fortsætte.  Michael og Lars vil 

gerne genvælges. Mie vil godt fortsætte, men 

ser helst, at der kan findes en afløser, da Mie 

går til korsang om mandagen, hvor lokalrådet 

holder deres møder. Lis undersøger om 

revisorerne vil fortsætte. Erik deler plakater ud 

til dem, der plejer at sætte plakater op. 
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7.1. 

Der var fastelavnsfest i hallen d. 11/2. Det var 

en god fest. Bill takker VIF, Melhøj Park og 

Vejby Forsamlingshus for hjælpen. 

 

Ad.7.2. 

Der har været generalforsamling. Erik var 

dirigent. Generalforsamlingen varede kun 43 

minutter, så der var ikke de store problemer, 

og Vibeke fortsætter som formand. Vibeke vil 

fremover slå græsset på det grønne område, 

det giver overskud i budgettet, og de penge 

skal bruges til at rydde op på området og fælde 

nogle af træerne. Det er også glædeligt, at 

beboerne kommer på de fælles arbejdsdage i 

området.  

 

Ad.7.3. 

Intet nyt. 

 

Ad. 7.4. 

Der var generalforsamling d. 21/2. 

Medlemstallet er oppe på ca. 1.000. Der er 

startet fodboldhold for de små, og fodbolden 

flytter udendørs efter påske. Der er stadigt 

problemer med kunstgræsbanen, og der er 

ingen løsning på nuværende tidspunkt. Søndag 

d. 17/3 har VTF 136 års fødselsdag. Det bliver 

fejret i Idrætshuset kl. 14. 

 

Ad.7.5. 

Der er fredagsbar d.15/3 og generalforsamling 

d. 26/3. 

 

Ad.7.6. 

Skærtorsdag d. 28/3 er der gudstjeneste kl. 17 

med middag i Sognegården bagefter. Der er 

tilmelding til middagen. Vores organist 

Michael Boisen vil forsøge at arrangere noget 

med klassisk musik. 

 

Ad.7.7. 

4 B er flyttet til Tisvilde, og først i april flytter 

de næste klasser. Mette Hovaldt Andersen er 

ansat som ny udskolingsleder, og hun er faldet 

godt til. 
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Ad.7.8. 

Foredrag om søvn d. 18/3. Fællesspisning d. 

4/4, prisen er kun 50 kr. Prisen er så lav, da 

der er kommet færre end der plejer nogle 

gange, men ved sidste fælles spisning kostede 

det også kun 50 kr., og der var bedre 

tilslutning, så man håber på det samme denne 

gang. Der bliver en bustur i maj. 

 

Ad.8. 

Michael har sendt kopi til os af skrivelse fra 

Lokalforeningsrådet til Gribskov Byråd vedr. 

”Kommunens kommende revision af 

delegationsplan”. Den omhandler 

dispensationer for bevarende lokalplaner. 

 

Ad.9. 

Der er ”Store Vandredag” d. 13/4. 

 

Ad.10. 

Intet nyt. 

 

Ad.11. 

Se dagsorden. 

 

Ad.12. 

Intet nyt. 

 

Ad.13. 

Lis deler regnskabet ud. Det er færdigt og 

underskrevet af revisorerne, og Lis gennemgår 

regnskabet. – Michael oplyser om regnskabet 

for Vejby Nyt, at der var et overskud på 

16.000 kr. i 2022 og et overskud på 17.000 kr. 

i 2023, men i 2024 vil overskuddet være 6.000 

kr. lavere, da regnskabskontoen tidligere var 

gratis, det er den ikke mere. 

 

Ad.14. 

Næste møde mandag d. 27/5. Vibeke kommer 

ikke til møderne før til efteråret, da der fra nu 

af er meget travlt i hendes firma, men der 

kommer en anden fra Melhøj Park. Bent kan 

ikke komme d. 27/5. 

 

Ad. 15. 

Nanna og Lars har søgt om et mindre beløb  

fra ”Oktoberfesten” til opstart af hunde-agility, 
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men de har ikke fået besked på, om de har fået 

noget. Erik siger, at det er kun de ansøgere, 

der får et beløb, der får besked. Dem der ikke 

har fået noget, får ikke besked. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 


